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Protokół Nr  4/09 
z  posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 

w dniu  11 marca 2009 r. 
 
 

Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1.  Otwarcie posiedzenia. 
2. Wykonanie planu finansowego i rzeczowego MOPS za 2008 rok. 

Przedstawia: Dorota Wasilewska, p.o. Dyrektora MOPS 
3. Zapoznanie się z ofertami organizacji pozarządowych oraz z innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2009. 
Przedstawia: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 
- zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za świadczenia przedszkoli publicznych 

prowadzonych przez Miasto oraz za pobyt dziecka w oddziale żłobkowym przedszkola 
publicznego prowadzonego przez Miasto – druk A, 

- w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz warunki przyznawania,  
obliczania i wypłacania niektórych składników wynagrodzenia nauczycieli 
zatrudnionych w przedszkolach, szkołach  podstawowych  i  gimnazjach  prowadzonych  
przez  Miasto  Białogard – druk G, 

- w sprawie zawarcia z Gminą Tychowo porozumienia komunalnego w sprawie 
powierzenia przez Gminę Tychowo Miastu Białogard zadania publicznego 
obejmującego zapewnienie warunków do uczęszczania, w tym spełniania obowiązku 
odbycia rocznego przygotowania przedszkolnego, przez dzieci niepełnosprawne będące 
mieszkańcami gminy Tychowo do oddziału specjalnego w Przedszkolu Miejskim Nr 3 w 
Białogardzie oraz udziału Gminy Tychowo w kosztach realizacji powierzonego zadania 
– druk H, 

- w sprawie zawarcia z Gminą Białogard porozumienia komunalnego w sprawie 
powierzenia przez Gminę Białogard Miastu Białogard zadania publicznego 
obejmującego zapewnienie warunków do uczęszczania, w tym spełniania obowiązku 
odbycia rocznego przygotowania przedszkolnego, przez dzieci niepełnosprawne będące 
mieszkańcami gminy Białogard do oddziału specjalnego w Przedszkolu Miejskim Nr 3 w 
Białogardzie oraz udziału Gminy Białogard w kosztach realizacji powierzonego zadania 
– druk I, 

Przedstawia: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu 
- w sprawie  udzielenia  przez  Miasto Białogard  pomocy  rzeczowej  Powiatowi  
Białogardzkiemu – druk E, 
- w sprawie podjęcia realizacji projektu „Rewitalizacja Starego Miasta w Białogardzie – 
Etap II” – druk J, 
Przedstawia: Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza 
- w sprawie Miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
na 2009 rok – druk D, 
Przedstawia: Henryk Kraczkowski, Pełnomocnik ds. Przeciwdziałania Alkoholizmowi  

5. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego programu profilaktyki i przeciwdziałania problemów 
alkoholowych za 2008 rok. 
Przedstawia: Henryk Kraczkowski, Pełnomocnik ds. Przeciwdziałania Alkoholizmowi  

6. Analiza planów finansowych szkół i przedszkoli na rok 2009 i wykonania za 2008 rok. 
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Przedstawiają: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta  
    Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu 

7.  Sprawy różne: 
- pismo EKP.0114-19/09 dot. kosztorysu planowanych wydatków na promocję Miasta, 
- pismo EKP.0114-8/09 w sprawie nagrodzonych sportowców, trenerów i działaczy 

sportowych, 
- protokół z kontroli problemowej w Radzie Miejskiej Białogardu. 

8.  Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad 1 
 Posiedzenie o godz. 11.00 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji Edukacji – 
Janusz Turnik.  
 Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia i przedstawiony porządek, 
głosując: za- 4  (jednogłośnie). 
 Zastępca Burmistrza przedstawił Panią Sylwię Żmuda-Kowalczyk, Dyrektora MOPS z 
wykształcenia pedagog resocjalizacji. Pani Sylwia Żmuda-Kowalczyk przedstawiła 
zamierzenia w zakresie pracy. 
 
Ad 2 

Wykonanie planu finansowego i rzeczowego MOPS za 2008 rok przedstawiła Dorota 
Wasilewska, pracownik MOPS. Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Leszczyk – pytał czy jest biurko dla Pani Dyrektor? 
Dyrektor – odpowiedziała, że Pani Dyrektor ma biurko. 
J.Leszczyk – pytał o zapis dotyczący zakupu środków żywnościowych, większe kotły a zakłada 

się zmniejszony wsad do kotła? 
E.Cyrklewicz - odpowiedziała, że Urząd Wojewódzki dał wytyczne, aby ograniczyć środki 

pieniężne na wyżywienie. Liczba osób korzystających z posiłków rośnie. 
J.Leszczyk – pytał o zróżnicowane podwyżki wynagrodzeń w MOPS i DPS? 
E.Cyrklewicz -  odpowiedziała, że w ośrodku jest zróżnicowanie. Jeśli świadczenia maleją 

kurczy się fundusz płac. Odnośnie wzrostu płac są wytyczne Burmistrza – 4,3%. 
J.Turnik – pytał o funkcjonowanie Klubu Seniora? 
D.Wasilewska – wyjaśniła, że zajęcia są popołudniowe, organizowane dla około 20 osób we 

własnym zakresie,  jest wyznaczony opiekun za 250 zł/m-cznie. 
J.Turnik – pytał czy środki na dopłaty do DPS są wystarczające? 
D.Wasilewska – odpowiedziała, że środki są stanowczo za małe. Dla osób przebywających w 

DPS są środki są zapewnione. W tej chwili DPS oczekuje na standaryzację i w związku z 
tym koszt utrzymania może być o wiele większy. Dlatego obecnie zapisane środki mogą 
okazać się za małe. Na koniec roku oczekiwało 10 osób, obecnie około 20. 

J.Leszczyk – pytał czy w związku ze zmianami płacowymi zostanie opracowany regulamin 
wynagradzania? 

 E.Cyrklewicz – odpowiedziała, że parę lat temu poruszano tą kwestię ale nie znalazła 
realizacji. 

J.Turnik – pytał czy uwzględniają pomoc dla dziecka na udział w wycieczce szkolnej? 
D.Wasilewska – odpowiedziała, że pomagają takim rodzinom, nawet na ten cel. 
 

Komisja zapoznała się z przedstawioną informacją, nie wnosząc uwag. 
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Ad 3 
Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu przedstawił oferty organizacji 

pozarządowych oraz  innych podmiotów prowadzących działalność pożytku publicznego na 
rok 2009. Materiał stanowi załącznik do protokołu. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Turnik – pytał dlaczego mimo tego, że w Białogardzie jest lobby sportowe,  nie ma 

podpisanych umów od stycznia, aby imprezy mogły się odbywać od początku roku? 
J.Leszczyk – stwierdził, że jest wymóg, ale może uda się przesunąć o 2-3 tygodnie. Radny 

zauważył, że  zaplanowane środki są większe niż złożone oferty. 
B.Stanczeski – poruszył sprawę potrzeby wcześniejszego uruchomienia środków dla 

organizacji pozarządowych (stowarzyszeń), ponieważ imprezy organizowane są od początku 
roku i organizacje często są zmuszone zakładać prywatne środki na ten cel. 

 
Komisja zapoznała się z przedstawioną informacją, nie wnosząc uwag. 

Ad 4 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

- zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za świadczenia przedszkoli publicznych 
prowadzonych przez Miasto oraz za pobyt dziecka w oddziale żłobkowym przedszkola 
publicznego prowadzonego przez Miasto – druk A, 

Przedstawił: Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
K.Jarosz – poparł projekt uchwały, aby takiej pomocy dla dzieci niepełnosprawnych udzielić. 
J.Leszczyk – pytał czy uchwała nie zwalnia wszystkie gminy z ponoszonych opłat? 
 Naczelnik EKP – odpowiedział, że zwalniamy rodziców, a kwota dotacji jest stała. 
J.Leszczyk – proponował, aby wystąpić o środki z PEFRONU o na doposażenie. 
J.Turnik – pytał czy Dyrektor Przedszkola występowała w sprawie utraty dochodów? 
Naczelnik EKP – odpowiedział, że Dyrektor nie występowała o dodatkowe środki, tylko w 

ramach posiadanych środków. 
J.Leszczyk – pytał czy koszt jednostkowy zmniejszy się i rodzice będą mniej płacić? 
Naczelnik EKP – odpowiedział, że Gmina opłaca jak za normalne dzieci, tylko w niepełnej 

kwocie, bo dzieci te uczęszczają w granicach 6-7 godzin, korzystając z opieki 
specjalistycznej, m.in. logopedy. 

J.Leszczyk – pytał czy dzieci z innych gmin będą mogły korzystać z ulg ? 
Naczelnik EKP – odpowiedział, że porozumienie mówi, iż gmina, z terenu której dziecko 

uczęszcza do przedszkola w innej gminie jest zobligowana do pokrycia kosztów 
uczęszczania tego dziecka, jakie ponosi samorząd utrzymując to dziecko na podstawie 
średniej miesięcznej. Nasza opłata jest stała. Kwota dotacji różni się od kosztów 
ponoszonych przez przedszkole, bo są to wydatki średniomiesięczne. 

J.Leszczyk – pytał o możliwości doposażenia Przedszkola Nr 3? 
Z-ca Burmistrza – poinformował, że zamierzenia dot. Przedszkola Nr 3 idą w kierunku jego 

rozbudowy.  
J.Turnik  – zgłosił poprawkę do projektu uchwały, aby w § 2a był zapis: „nie pobiera się 

opłat od rodziców dzieci mieszkańców gminy miejskiej Białogard”. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie z poprawką dotyczącą zmiany brzmienia § 2a: 
 „Nie pobiera się opłat, o których mowa w § 1 ust. 1 pkt 1 i § 2, za świadczenia przedszkola 

w oddziale specjalnym w Przedszkolu Miejskim Nr 3 w Białogardzie od rodziców dzieci 
mieszkających na terenie gminy miejskiej Białogard”, głosując:  za- 5 (jednogłośnie). 
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- w sprawie zawarcia z Gminą Tychowo porozumienia komunalnego w sprawie 

powierzenia przez Gminę Tychowo Miastu Białogard zadania publicznego 
obejmującego zapewnienie warunków do uczęszczania, w tym spełniania obowiązku 
odbycia rocznego przygotowania przedszkolnego, przez dzieci niepełnosprawne będące 
mieszkańcami gminy Tychowo do oddziału specjalnego w Przedszkolu Miejskim Nr 3 w 
Białogardzie oraz udziału Gminy Tychowo w kosztach realizacji powierzonego zadania 
– druk H, 

Przedstawił: Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie, głosując:  za- 4, przeciw-1, wstrzymało się-0. 
 

- w sprawie zawarcia z Gminą Białogard porozumienia komunalnego w sprawie 
powierzenia przez Gminę Białogard Miastu Białogard zadania publicznego 
obejmującego zapewnienie warunków do uczęszczania, w tym spełniania obowiązku 
odbycia rocznego przygotowania przedszkolnego, przez dzieci niepełnosprawne będące 
mieszkańcami gminy Białogard do oddziału specjalnego w Przedszkolu Miejskim Nr 3 w 
Białogardzie oraz udziału Gminy Białogard w kosztach realizacji powierzonego zadania 
– druk I, 

Przedstawił: Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie, głosując:  za- 4, przeciw-1, wstrzymało się-0. 
 
- w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz warunki przyznawania,  

obliczania i wypłacania niektórych składników wynagrodzenia nauczycieli 
zatrudnionych w przedszkolach, szkołach  podstawowych  i  gimnazjach  prowadzonych  
przez  Miasto  Białogard – druk G, 

Przedstawił:  Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Leszczyk – stwierdził, że jest zapis 4% za wychowawstwo. Radny uważa, że  to praca  taka 

sama dla wszystkich wychowawców, dlatego  kwota za wychowawstwo powinna być stałą 
kwotą. Radny proponował zwiększyć kwotę za I stopień specjalizacji lub kwalifikacje 
trenerskie II klasy  -  z 30 zł miesięcznie na realną kwotę np. 50 zł. 

Naczelnik EKP  – poinformował, że projekt uchwały po przeprowadzeniu negocjacji ze 
związkami zawodowymi  idzie z całą dokumentacją i zestawieniem dot. punków, z którymi 
strony nie zgadzają się do Wojewody. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie, głosując:  za- 3, przeciw-1, wstrzymało się-1. 

 
- w sprawie  udzielenia  przez  Miasto Białogard  pomocy  rzeczowej  Powiatowi  
Białogardzkiemu – druk E’, 
Przedstawił: Zastępca Burmistrza 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
K.Jarosz – stwierdził, że kiedy podejmowaliśmy współpracę z Powiatem chodziło o ulice, 

teraz zostało to rozszerzone o inne obiekty. Radny zauważył, że współpraca ma jeden 
kierunek - wsparcie Powiatu przez Miasto. Tu chodzi o duże pieniądze. Radny pytał czy nie 
byłoby bardziej wskazane odkupienie obiektu i użytkowanie przez szkołę, bo obecny zapis 
może spowodować, że dzieci nie będą mogły korzystać po upływie pewnego czasu.  
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Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że to temat na wniosek Komisji Edukacji. Miasto może jedynie 
wynająć salę - w pierwszej fazie w ramach dofinansowania, później w formie umowy 
najmu. Obecnie trudno stwierdzić jakie to będą koszty. 

K.Skoczyk – stwierdził, że hala jest zdewastowana. Jeżeli będzie nie duży koszt w kosztorysie 
to należy najszybciej to robić. 

B.Stanczewski – powiedział, że to dla dzieci z terenu Miasta. Istotnym elementem jest 
wysokość kosztorysu. Przy stawce 50 zł/h mielibyśmy salę na 2 lata. Radny proponował 
przyjąć tą uchwałą, prowadzić procedurę i  rozmawiać o realnych kosztach remontu. 

J.Leszczyk – poparł, aby obiekt wyremontować jak najszybciej. Może w przyszłości będzie 
możliwość zakupu, gdy dom dziecka nie będzie już funkcjonował. 

J.Turnik – pytał o sposób  rozliczenia z Powiatem? Radny prosił o rozliczenie na podstawie 
rzeczywistych cen, aby Miasto nie płaciło wygórowanych stawek. 

Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że sala zostanie w zarządzie Domu Dziecka. Rozliczenie 
nastąpi na podstawie realnej stawki. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie, głosując:  za- 4, przeciw-0, wstrzymało się-1. 

 
- w sprawie podjęcia realizacji projektu „Rewitalizacja Starego Miasta w Białogardzie – 
Etap II” – druk J, 
Przedstawił: Zastępca Burmistrza 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
J.Leszczyk – pytał czy organizacyjnie  Miasto zdąży zrealizować to przedsięwzięcie, jaki jest 

wskaźnik zadłużenia Miasta oraz możliwości kredytowe?  
Skarbnik – przedstawiła stan zadłużenia Miasta. Aktualnie obowiązują następujące 

wskaźniki: 15% w ciągu roku i 60% ogółem. Mamy 18 kredytów, w tym 1 komercyjny na 
budowę hali LO. Reszta to pożyczki na preferencyjnych warunkach z NFOŚ albo kredyty z 
dopłatą. W roku 2010 nastąpią największe spłaty ok. 4 mln zł, natomiast zmniejszenie spłat 
będzie od 2011. Największe zagrożenie stanowią zobowiązania dot. oświaty, wynikające z 
Karty Nauczyciela. Skarbnik dodała, że kurczą się dochody, mienie komunalne jest 
ograniczone, dlatego należy zmienić politykę podatkową. Skarbnik Miasta stwierdziła, że 
aktualna uchwała pozwala Burmistrzowi zaciągnąć takie zobowiązania. 

J.Leszczyk – pytał  jakie są decyzje wspólnot? 
Z-ca Burmistrza – stwierdził, że są uchwały wspólnot w tej sprawie, pojawiła się możliwość i 

wszystko zostanie uszczegółowione. 
Przewodniczący Rady – powiedział, że należy odpowiedzieć na wszystkie nurtujące pytania. 
Z-ca Burmistrza – stwierdził, że jest opinia Prezesa Zamówień Publicznych, która była 

przekazana do Komisji Rewizyjnej Rady. 
Przewodniczący Rady – nadmienił, że nie ma takiej opinii. 
J.Turnik – stwierdził, że ma wątpliwości czy wspólnoty podołają takim wydatkom. Co będzie, 

jeśli któraś ze wspólnot nie wyrazi zgody? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że wspólnoty wyraziły zgody. 
Przewodniczący Rady – zwrócił uwagę na potrzebę wzięcia kredytów przez wspólnoty, w 

których średnia wieku jest 60 lat i ludzie obawiają się zobowiązań.  
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że mamy możliwość o 15% zmniejszenia zakresu projektu. Jutro 

dostarczymy do Urzędu Marszałkowskiego dokumenty dotyczące przeszacowania na kwotę 
ponad 7 mln zł. Burmistrz chce skorzystać z takiej dotacji, bo taka możliwość może się nie 
pojawić. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie, głosując:  za- 4, przeciw-0, wstrzymało się-1. 
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- w sprawie Miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
na 2009 rok – druk D, 
Przedstawił: Pełnomocnik ds. Przeciwdziałania Alkoholizmowi  

 
Głos w dyskusji zabrali: 
B.Stanczewski – poruszył sprawę skierowania na terapię. Radny uważa, że to w pierwszej 

kolejności powinno być zabezpieczone i traktowane priorytetowo. Działania zapisywane 
wprost przez Panią Skarbnik też są nie takie jak to powinno być.  

J.Turnik – przedstawił sprawę dotyczącą celowości zakupu autobusów ze środków na 
profilaktykę i rozwiązywanie problemów alkoholowych. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie, głosując:  za- 5 (jednogłośnie). 

 
 
Ad 5 i 6 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie, aby punkty 5 i 6 zostały rozpatrzone na 
następnej Komisji, co uzyskało większość w głosowaniu:za-4( jednogłośnie). 
 
Ad 7 
 W sprawach  różnych Przewodniczący Komisji zapoznał z następującymi pismami:  

- pismem EKP.0114-19/09 dot. kosztorysu planowanych wydatków na promocję Miasta (w 
załączeniu), 
- pismem EKP.0114-8/09 w sprawie nagrodzonych sportowców, trenerów i działaczy 

sportowych (w załączeniu), 
- protokołem z kontroli problemowej w Radzie Miejskiej Białogardu (w załączeniu), 
- odpowiedzią na wniosek Nr 1/09 (w załączeniu),  
-  pismem Komendy Powiatowej Policji w Białogardzie w sprawie  zaproszenia do Komendy 

w celu przybliżenia pracy jednostki oraz problemów (w załączeniu). 
Powyższe pisma Komisja przyjęła do wiadomości. 

 
Ad 8 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 14.45  zakończono posiedzenie Komisji.  
Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

 
 
Przewodniczący  Komisji 

              
                    Janusz Turnik 

 
 


